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Fakulta elektrotechniky a informatiky 

Zápis z 5. zasedání Rady studijních programů FEI 

konané dne 6. 12. 2021 (hybridní) 

 

Přítomni (fyzicky 9): 

 doc. Ing. František Dušek, CSc. - předseda 

 prof. Ing. Pavel Bezoušek, CSc.; Ing. Lukáš Čegan, Ph.D.; doc. Ing. Aleš Filip, CSc.; Ing. Daniel Honc, 

Ph.D.; Mgr. Jaroslav Marek, Ph.D.; Ing. Zdeněk Němec, Ph.D.; Ing. Jan Panuš, Ph.D.; Ing. Tomáš 

Zálabský, Ph.D. 

Přítomni (MS Teams 2): 

 Ing. Jan Pidanič, Ph.D.; prof. Ing. Antonín Kavička, PhD. 

Hosté (MS Teams 2): 

  prof. Ing. Tatiana Molková, Ph.D. (za RVH UPa); Renata Kalhousová (studijní FEI) 

 

Program: 

1. Informace o Akreditačním řádu UPce 

2. Informace ke Kontrolní zprávě za OV Informatika 

3. Informace o opatřeních ke zvýšení tvůrčí činnosti 

4. Informace o ubytování na kolejích 

5. Informace o změně v NMgr. SP Informační technologie 

6. Informace o přípravě nových SP a kurzů CŽV 

7. Zavedení přijímacích zkoušek v Bc. SP  

8. Problematika a zkušenosti s výukou cizinců v českých SP 

9. Problematika realizace SP v kombinované formě  

10. Využití BI pro garanty SP 

11. Různé 

 

1. Informace o Akreditačním řádu UPce 

Je připravena novela „Akreditačního řádu UPa“ a související směrnice „Příprava, změny a hodnocení 

studijních programů na UPa“. Oba dokumenty upravují a upřesňují postupy při přípravě a podání žádostí 

o akreditaci (jak přes IA tak přes NAU) a také, které změny oznamovat na RVH či NAU. Další informace 

doplnila pror. Molková. Mimo jiné upozornila na připravované hodnocení SP a na včasné zahájení přípravy 

žádosti o prodloužení akreditace zejména v případě podání na NAU. 

 

2. Informace ke Kontrolní zprávě za OV Informatika 

Ve spolupráci s FES byla vypracována část za OV Informatika do Kontrolní zprávy k AI. Byly doplněny tři 

údaje vyžádané NAU k OV Informatika 

a) o pracovním poměru u pracovníků, kde v kontrolní zprávě není uveden rozsah jejich pracovního 

úvazku 

b) o zajištění výuky v předmětech, kde pracovníkům končí platnost pracovní smlouvy 

c) o opatřeních směřujících k nápravě situace, kdy část akademických pracovníků nevykazuje za roky 

2018-2020 publikační a další tvůrčí činnost 

Bod c se týká AP zajišťujících výuku v SP a vykazujících žádnou či minimální publikační a tvůrčí činnost. 

Nedostatečná tvůrčí činnost garantů předmětů může být zásadní problém při žádosti o prodloužení či získání 

nové akreditace. 

Pror. Molková informovala, že ke Kontrolní zprávě se zatím NAU nevyjádřil. 
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3. Informace o opatřeních ke zvýšení kvality tvůrčí činnosti 

Děkan informoval o konkrétních opatřeních FEI ke zvýšení počtu a kvality tvůrčí a publikační činnosti AVP 

FEI. Informace o opatřeních, jejich zavádění a naplňování byly součástí Kontrolní zprávy k AI podle bodu 2 

tohoto zápisu. 

Součástí opatření je sestavení Plánů kvalifikačního růstu (PKR) pro všechny AVP FEI, včetně pozic doc. 

a prof. PKR obsahuje minimálně tříletý plán publikací a dalších výsledků tvůrčí činnosti, zapojení v projektech 

VaV a formu a očekávané výsledky mezinárodní spolupráce. Uvedené výsledky a aktivity musí být 

vykonávány v oblastech, ve kterých působí AVP jako garanti nebo vyučující předmětů ve studijních 

programech FEI. Zkvalitnění tvůrčí činnosti AVP je nutné nejen v souvislosti s akreditacemi SP.  

FEI zavede směrnici, ve které se promítnou opatření pro zabezpečení / garanci SP a předmětů. Navazovat bude 

směrnice s pravidly pro komplexní hodnocení činností AVP. Směrnice budou obsahovat i doporučené kroky 

při plnění PKR a dopady do pracovních úvazků v případě nedůvodného neplnění plánů. 

 

4. Informace o ubytování na kolejích 

Vzhledem k omezené kapacitě kolejí v období rekonstrukce a zvýšenému zájmu o ubytování byl při zahájení 

AR21/22 převis žádostí nad kapacitou. Lze očekávat, že situace se může v budoucnosti opakovat. Je potřeba 

připravit kritéria pro rozhodování při vyřizování žádostí o ubytování. Při dosavadním způsobu dle dojezdového 

času by byly přednostně ubytováni všichni cizinci.  

Pror. Molková upřesnila, že pro nově zapsané je vyhrazeno 35 % ubytovací kapacity. Při operativním 

rozhodování před zahájením AR21/22 FEI preferovala u žádostí cca 15 studentů délku studia, tj. přednostně 

byly ubytováni studenti vyšších ročníků. 

 

5. Informace o změně v NMgr. SP Informační technologie 

V SP „Informační technologie“ dojde k přejmenování předmětu SZZ „Databázové systémy“ na „Databáze 

a projektování softwarových systémů“. Profil absolventa i předměty SP se nezměnily. Došlo pouze 

k explicitnímu rozšíření stávajícího okruhu o další standardně vyučované téma. 

 

6. Informace o přípravě nových SP a kurzů CŽV 

FEI má zájem o vytvoření nového profesně zaměřeného SP v oblasti vzdělávání Informatika (Čegan). 

Dále je předběžně plánováno vytvořit 3 kurzy v každém Bc. SP a 2 kurzy v každém NMgr. SP. Předpokládá 

se, že kurz CŽV bude odpovídat jednomu předmětu v akreditovaném SP. 

Očekává se, že v rámci Národního plánu obnovy (NPO) budou vyhlášeny výzvy na podporu profesně 

zaměřených SP, kurzů CŽV a podporu konceptu „microkreditů“ (vydávání certifikátů o absolvování určité 

části studia). Případnou podporu z NPO využije FEI zejména pro podporu vytvoření SP a kurzů CŽV. 

V diskusi zaznělo, že možnosti vytváření kurzů CŽV se mohou v jednotlivých SP lišit. Pror. Molková 

informovala o současných podmínkách a strategii CŽV na UPa. 

Ing. Čegan byl požádán, aby zjistil, kolik certifikátů Cisco Academy, Oracle, Microsoft, AutoDesk atd. bylo 

v uplynulých třech letech vydáno. 

 

7. Zavedení přijímacích zkoušek v Bc. SP 

Od AR22/23 je zavedena pro všechny Bc. SP přijímací zkouška (PZ) a požadavek doložit B2 CEFR z ČJ pro 

cizince, PZ může být prominuta. Předpokládá se PZ z všeobecných studijních předpokladů realizovaná formou 

testu na počítači. Není stanoven minimální počet bodů pro přijetí. Očekává se celkové snížení počtu přihlášek. 

V ideálním případě půjde o neperspektivní studenty a cizince, kteří by měli problémy se studiem.  

 

8. Problematika a zkušenosti s výukou cizinců v českých SP  

V tabulce jsou shrnuty informace o počtech cizinců a jejich účasti na výuce. Kromě posledního sloupce byly 

informace získány z IS STAG. Informace o počtu cizinců v prvních ročnících ZS, kteří se účastní výuky byly 

získány dotazem na garanta předmětu, který mají absolvovat všichni studenti daného SP. Uveden je počet 

cizinců (odhad dle jména dle prezenční listiny), kteří se fyzicky účastnili po cca 15. listopadu výuky. 
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Studijní 

program 

Zapsáno Změna cizinci po 31.10. Výuka cizinci po 15.11.2021 

Celkem Cizinci Ukončeno Přerušeno Bez rozvrhu Výuky se účastní 

IT 212 86 2 9 15 22 z 60 

AUT 47 6 0 0 1 3 z 5 

KTE 9 2 0 0 0 0 z 2 

APEL 33 6 0 1 0 4 z 5 

ITN 18 2 0 0 1 1 z 1 

ARIN 15 0 0 0 0 0 z 0 

KRS 7+4 1 0 0 0 1 z 1 

FEI 345 103 

29.8 % 

2 ze 103 

zapsaných 

10 ze 103 

zapsaných 

17 cizinců z 

91 ve studiu 

31 cizinců z 74, 

kteří mají rozvrh 

 

9. Problematika a zkušenosti s kombinovanou formou výuky  

Od letošního roku probíhá výuka 4 studentů NMgr. SP „Komunikační a radarové systémy“ i v kombinované 

formě. Od příštího roku bude probíhat v kombinované formě i u Bc. SP „Komunikační technika“. Informace 

o zkušenostech s realizací kombinované formy výuky v SP KRS (4 studenti) sdělil Ing. Němec a Ing. Pidanič. 

Zároveň informovali o přípravě a organizaci výuky SP KTE v kombinované formě v příštím AR22/23. 

 

10. Využití BI pro garanty SP 

Je k dispozici nástroj Power BI, který umožňuje vytváření přizpůsobených sestav a vizualizaci dat z různých 

informačních systémů UPa a dalších zdrojů. Může sloužit pro garanty SP např. pro získání informací o studijní 

(ne)úspěšnosti celého SP, průchodnosti jednotlivých předmětů či rozložení známek atd. Ing. Čegan předvedl 

ukázku možností systému s využitím připravených reportů. Následovala diskuse, jak by bylo možné využít 

tento systém pro potřeby garantů SP či vedoucích kateder. Pro vytvoření vlastního reportu je potřeba připravit, 

které informace a v jaké struktuře se mají zobrazovat. 

 

11. Různé 

Pan děkan informoval o vzniku diskusních platforem v rámci projektu STROP a ve spolupráci s přítomnými 

provedl výběr zástupců FEI. Diskusí se zúčastní dva vedoucí kateder a AVP (žena) působící ve VaV činnosti. 

 

 

 

 

Pardubice 6. prosince 2021 

               doc. Ing. František Dušek, CSc., v. r. 

                                   předseda RSP 


